
P R  TO KÓ Ł  Nr X11/2015 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 17 listopada 2015 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XII/2015 Sesji Rady Gminy Swidwin dokonała Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora ZS w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Wicedyrektor ZS w Lekowie filia w Oparznie 
- Pana Ryszarda Miedzika- Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Referatu OKZiS UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROS UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji Nr XI/2015 
z dnia 27.10.2015 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu rozpocz ęcia sesji 
nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyj ę li 
jednogło śnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Czas dla samorządów. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Swidwin na rok 2016. 

1 



8. Dyskusja. 
9. Podj ęcie uchwał : 

- w sprawie opłaty targowej; 
- w sprawie podatku od nieruchomo ści; 
- w sprawie podatku od środków transportowych; 
- w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2015; 
- w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na 

lata 20 15-2025; 
- w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin oraz ustalenia wysoko ści dopłatydo 
grup taryfowych odbiorców us ług wodociągowo-kanalizacyjnych; 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12.Zakończenie. 

Ad.4. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Iwona Piotrowicz odczytała interpelacj ę  skierowaną  do Wójta Gminy Świdwin 
(załącznik nr 1). Nast ępnie dodała, że problem poruszony w inerpelacji jest nierozwi ązany 
przez 12 lat, a mieszka ńcy oczekuj ą  pomocy w tej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwróci ła się  do Wita z podzi ękowaniem za 
podj ęcie prac na Psarach w celu doprowadzenia wodoci ągu do mieszkańców i poprosi ła o 
dalsze prace w miejscowo ści Swidwinek - między Psarami a Kluczkowem, gdzie mieszka ńcy 
są  pozbawieni wody. Doda ła, że zdaje sobie spraw ę  z możliwości finansowyh gminy, ale prosi 
aby o tym pami ętać . 

Ad.5. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Irena Blażejczyk, So łtys Oparzna, poinformowa ła, że w Oparznie znajduje si ę  
mieszkanie, które prawdopodobnie nale ży do Agencji Rynku Rolnego, w którym od pó ł  roku 
nikt nie mieszka, chocia ż  jest zameldowany. Mieszkanie to jest w ruinie. Jest to budynek typu 
„trojak" i obok mieszkaj ą  inni lokatorzy. Zapyta ła, co stanie si ę  z pozosta łymi jego 
mieszkańcami, jeżeli budynek się  zawali. Lokatorzy i w łaściciele pozosta łych mieszkań  proszą  
o pomoc. Dodała, że w Oparznie są  tek inne mieszkania, które nie s ą  zamieszkałe. W jednym z 
nich odpada tynk, chociaż  sąsiedzi mieszkaj ący obok dbają  o własne mieszkanie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poprosi ł  o sprecyzowanie wypowiedzi, podanie numeru domu. 

Pani Irena B łażej czyk odpowiedziała, że to mieszkanie w budynku typu „trojak" ma numer 17 
i stanowi własność  ARR. 

Ad.6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Pani Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie g łosu Przewodniczących Komisji. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Us ług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowa ła, że w dniu 04.11.2015 r. odbyło 
się  posiedzenie Komisji Bud żetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, Bezrobocia i 
Opieki Spo łecznej. Na Komisji Pan Wójt i Pani Skarbnik przedstawili propozycj ę  stawek 
podatków i op łat lokalnych na 2016 r. i w tej sprawie dzisiaj b ędą  podejmowane uchwały. 
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Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Ś rodowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 06.11.2015 r. odby ło się  
posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i 
Przestrzegania Prawa. W porz ądku posiedzenia przewidziane by ły dwa ważne punkty 
dotyczące działalności Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej oraz działalności Gminnej Spó łki 
Wodnej „Rega" i Rejonowego Zwi ązku Spółek Wodnych w Swidwinie. Z uwagi na brak 
przedstawiciela Izby Rolniczej punkt dotycz ący działalności Izby zosta ł  ominięty, a od 
przedstawicieli Spó łki Wodnej „Rega" i Rejonowego Zwi ązku Spó łek Wodnych otrzymano 
bardzo obszerne informacje na temat ich dzia łalno ści. 

Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował , że w dniu 06.11.2015 r. odby ło się  posiedzenie Komisji O światy, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Tematem posiedzenia by ło funkcjonowanie 
świetlic, punktów przedszkolnych i bibliotek na terenie Gminy Swidwin. Ogóln ą  sytuacj ę  na 
ten temat przedstawi ł  Kierownik Referatu OKZiS UG Pan Sebastian Basiejko. Szczegó łowe 
informacje o pracy i stanie świetlic gminnych przedstawi ły panie świetlicowe. Bibliotekarki 
Pani Lidia Klaczyńska i Ewa Gralak omówi ły zakres swoich prac i stan ksi ęgozbiorów 
bibliotek gminnych. Pan Bartosz Zabrocki, Cz łonek Prezydium Oddziału Okręgowego TPD w 
Koszalinie omówi ł  pracę  przedszkola w Kluczkowie oraz wypowiedzia ł  się  na temat 
współpracy z Wójtem i gminą, z której jest bardzo zadowolony. Protokó ł  z komisji znajduje si ę  
w biurze Rady Gminy. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 09.11.2015 
r. odbyło się  wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Swidwin. Na posiedzeniu komisji 
przedstawione zosta ły propozycje taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na przysz ły rok oraz przedstawiono propozycje stawek podatkowych 
na 2016 r., omówione zosta ły projekty uchwał  na XII/2015 sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
Ponadto Pan Wójt przedstawi ł  propozycje spotkania z przedstawicielami Stowarzyszenia Gmin 
Polskich Euroregionu Pomerania. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy 
sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bie żącym 
okresie 

- dowóz uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Świdwin do Szkoły Specjalnej w 
Swidwinie i S ławoborzu; 

- dowóz pensjonariuszy do Ś rodowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie; 
- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie, świetlic oraz bibliotek; 
- przygotowanie wniosku o przekazanie środków Funduszu Pracy na dofinansowanie 

pracodawcom kosztów kszta łcenia młodocianych pracowników za okres od 01- 
31.10.2015 r. 

- ogłoszenie XIII Powiatowego Konkursu Plastycznego „Id ą  Święta" (termin nadsy łania 
prac 16.11 - 11.12.2015 r., rozstrzygni ęcie konkursu 19.12.2015 r. w Swietlicy w 
Lekowie); 

- przygotowanie wniosku do Ministerstwa Sportu i Turystyki na powszechn ą  naukę  
pływania 2016 dla dzieci klas I-III szkó ł  podstawowych Pn.: „Sport uprawiaj, ucz si ę  
pływać  by przeszkody pokonywa ć", koszt całkowity zadania 30.000 z ł  „ kwota 
wnioskowana 15.000 zł ; 

- organizacja turnieju pi łki nożnej w kategorii orlik - halaw Lekowie 07.11.2015 r. 
- przygotowania do Turnieju Pi łki Ręcznej Dziewcząt w ramach projektu „Szczypiornista 

Szkoła" - halaw Lekowie 2 1.11.2015 r.; 
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- potwierdzenie udziału reprezentacji gminy Świdwin w obozie pi łkarskim dla ch łopców 
rocznik 2003-2010 w Sanitz w dniach 17-18.09.2016 r; 

- podłączenie stałego łącza internetowego w świetlicy w Kluczkowie; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa i Mienia komunalnego w bie żącym okresie: 

- wydano I decyzj ę  na podział  nieruchomo ści w miejscowo ści Oparzno, Osowo; 
- wydano 3 postanowienia opiniuj ące podział  nieruchomo ści Kluczkowo, Bierzwnica; 
- wydano 1 decyzj ę  o rozgraniczeniu nieruchomo ści w Świdwinku; 
- wydano 2 zaświadczenia do podzia łu rolnego Bystrzyna, Rogalino; 
- wydano 7 zaświadczeń  o planie zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 3 zaświadczenia o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 23 zezwolenia na usuni ęcie drzew lub krzewów; 
- ogłoszono zapytanie ofertowe „Sprzeda ż  56 sztuk drzew topola na pniu (boisko 

Krosino)"; termin sk ładania ofert do 30 listopada 2015 r.; termin wykonania zadania do 
31 grudnia 2ol5r. 

- wydano 5 zawiadomień  dotyczących naliczenia op łaty adiacenckiej z tytu łu podziału 
nieruchomości (suma opłat wynosi: 13.030,00 z ł); Op łata adiacencka: stawka op łaty 
wynosi 10 % różnicy warto ści nieruchomo ści przed i po podziale; wyliczana jest na 
podstawie operatu szacunkowego wykonanego przez uprawnionego rzeczoznawc ę ; 
opłatę  uiszcza si ę  jednorazowo lub na wniosek w rocznych ratach; 10 % stawka zosta ła 
przyj ęta Uchwałą  Rady Gminy Swidwin Nr XI/89/2007 z dnia 28 grudnia 2007 r.) 

Zadania realizowane w ochronie środowiska i gospodarce odpadami: 
- dnia 11 listopada 2015 r. Towarzystwo Opieki nad Zwierz ętami w Świdwinie wyłapało 

psa wyrzuconego wraz z workami na śmieci przy drodze pod Krosinem. Pies znajduje 
się  aktualnie pod opieką  TOZ-u. Osoby chętne do zaadoptowania psa mog ą  uzyskać  
informacje w Referacie Rolnym i Ochrony Srodowiska; 

- prowadzone jest post ępowanie administracyjne dotycz ące ukarania karą  pieniężną  
jednego z przedsi ębiorców świadczących usługi odbioru odpadów komunalnych z 
terenu gminy Swidwin za nieprzekazywanie odebranych odpadów do instalacji 
regionalnej w Wardyniu Górnym lub w Mirowie; 

- na bieżąco dostarczane s ą  pojemniki do sołectw na zbiórkę  odpadów 
biodegradowalnych. Potrzeb ę  dostarczenia pojemnika nale ży zgłaszać  w pokoju nr 48; 

Zadania realizowane przez Referat Infrastruktury w bie żącym okresie: 

- unieważniono przetarg na realizacj ę  I etapu przebudowy drogi gminnej Rusinowo-
Kło śniki; ponieważ  zgodnie z art. 93 ust. 1 pkt 4 ustawy prawo zamówie ń  publicznych 
cena najkorzystniejszej oferty lub oferta z najni ższą  ceną  znacznie przewy ższała kwotę , 
którą  zamawiaj ący zamierzał  przeznaczy ć  na sfinansowanie zamówienia; 

- ogłoszono ponownie przetarg nieograniczony na realizacj ę  drogi gminnej, zmieniony 
został  termin wykonania I etapu prac; wykonanie zakresu robót do 50% warto ści 
zamówienia w terminie do 28.12.20 15 r. natomiast pozosta ły zakres robót - wykonanie 
do 30.05.2016 r.; termin sk ładania wniosków up ływa w dniu dzisiejszym do godz. 
10.00 

- ogłoszono przetarg nieograniczony na ubezpieczenie maj ątku gminy Świdwin wraz z 
jednostkami organizacyjnymi; termin sk ładania ofert do 18.11.2015 r. 

- zakończono prace przy budowie chodnika w miejscowo ści Cieszeniewo w ramach 
funduszu so łeckiego - d ługość  chodnika wyniesie ok. 120 mb; 

- wykonano remont zjazdu z drogi powiatowej na drog ę  gminną  do Nowego 
Przybys ławia; 
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- Gmina Świdwin uczestniczy w spotkaniach roboczych maj ących na celu jak najlepsze 
przygotowanie Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy Dzia łania - „Powiatu 
Swidwińskiego, niezbędnej przy ubieganiu się  o środki PROW dla osi Leader w nowej 
perspektywie finansowej; 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że w dniu 12.11.2015 r. z partnerskiej gminy 
Sanitz Burmistrz Joachim HUnecke w ramach wsparcia i pomocy dostarczy ł  sprzęt 
rehabilitacyjny dla chorych i niepe łnosprawnych. Burmistrz osobi ście siedział  za kierownic ą  
samochodu ci ężarowego, którym dostarczono spor ą  ilość  sprzętu. Został  on złożony w SDS w 
Klępczewie. Część  jest sprzętu nowego, a część  używanego, zostanie dokonany jego przegl ąd, 
ale już  można z niego korzystać . Jeżeli są  na terenie gminy osoby le żące, z porażeniem, 
niepełnosprawne potrzebuj ące materac przeciwodle żynowy, łóżka regulowane pilotem, 
wózków akumulatorowych, czy wózków inwalidzkich to mog ą  się  zgłaszać  do Kierownik 
GOPS Pani Barbary Felskiej. Wójt doda ł , że nie dotar ł  jeszcze aparat s łuchowy dla 
dziewczynki, dla której zbierane by ły datki na dożynkach gminnych, ale prawdopodobnie 
dotrze w pó źniejszym terminie. Wójt podziękował  serdecznie burmistrzowi Joachimowi 
HUnecke za dostarczony sprz ęt i wsparcie dla mieszkańców gminy. 

Ad.7. TARYFY DLA ZBIOROWEGO ZAOPATRZENIA W WODĘ  I ZBIOROWEGO 
ODPROWADZENIA ŚCIEKÓW NA TERENIE GMINY ŚWIDWIN NA ROK 2016 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Prezesa Gminnego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. Pana Rafa ła Terleckiego. 

Pan Rafa ł  Terlecki poinformował , że projektuj ąc taryfy na 2016 r. kierowa ł  się  przepisami tj. 
ustawą  z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wod ę  i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków oraz przepisem wykonawczym do ustawy - Rozporz ądzeniem Ministra 
Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie okre ślania taryf, wzoru wniosku o 
zatwierdzenie taryf oraz warunków rozlicze ń  za zbiorowe zaopatrzenie w wod ę  i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Dodał , że temat ten by ł  szeroko omawiany na posiedzeniu 
połączonych komisji w dniu 09.11.2015 r., jednak chcia łby najważniejsze informacje jeszcze 
raz przedstawi ć  radnym i so łtysom. Stwierdzi ł , że z punktu widzenia funkcjonowania spó łki 
najważniejszym przepisem, którym powinien si ę  kierować  na co dzień  jest rozporządzenie 
Ministra Zdrowia z dnia 29.03.2007 r. w sprawie jako ści wody przeznaczonej do spo życia 
przez ludzi. Rozporządzenie to mówi o obowi ązkach nakładanych na podmioty dostarczaj ące 
wodę , zawiera szereg informacji dotycz ących bezpieczeństwa przekazywania wody do 
odbiorców. Ważne są  też  przepisy dotyczące ochrony środowiska, które normuj ą  gospodarkę  
kanalizacyjną, czy gospodarkę  ściekową. Po zapoznaniu si ę  z tymi przepisami, zosta ł  
przeprowadzony ma ły audyt spó łki. Wyniki audytu zosta ły podzielone na trzy grupy. W 
pierwszej z nich znajduje si ę  to, co powinno być  już  zrobione, a nie zostało ze względu na brak 
środków. Przede wszystkim chodzi o pozwolenia wodno-prawne na oczyszczalni ę  w Lipcach, 
Łąkowie i Lekowie, problem z jako ścią  wody w Goli Górnej i Oparznie, gdzie Sanepid wyda ł  
decyzj ę  o warunkowym dopuszczeniu wody do spo życia przez ludzi. Rozważane są  różnego 
rodzaju rozwi ązania dotyczące tych problemów, łącznie z możliwością  podłączenia wodociągu 
z Goli Górnej do wodoci ągu w Swidwinie, co wi ąże się  z dużymi kosztami. W Oparznie 
rozważane jest dostawienie kolejnego futra ze z łożem, które odpowiednio tę  wodę  będzie 
filtrowało lub przyłączenie do której ś  z innych hydroforni znajduj ących się  w okolicy. Bardzo 
pilnym problemem jest oczyszczalnia ścieków w Krosinie, która znajduje si ę  w bardzo z łym 
stanie, czego potwierdzeniem by ł  audyt przeprowadzony przez Zachodniopomorskie 
Wodociągi na początku bieżącego roku. Następna ważna sprawa to brak beczki do rozwo żenia 
wody pitnej. Spó łka ma podpisaną  umowę  z ZUK w Swidwinie na udostępnienie takiej beczki 
w razie awarii, jednak w przypadku awarii obejmuj ących większy teren ZUK w pierwszej 



kolejno ści zadba o własnych mieszkańców. Natomiast zadaniem do realizacji na dzisiaj jest 
wymiana części sieci wodociągowych, gdzie istniej ą  sieci z rurami azbestowymi. Kolejna 
sprawa to niewydajna studnia w Rogalinie i s łabe parametry wody. Podobne problemy 
występują  w miejscowo ściach Cieszeniewo i S ława, gdzie jest s łabe ci śnienie wody w sieci. Na 
przysz łość  zadaniem koniecznym jest modernizacja pozosta łych oczyszczalni ścieków w 
Oparznie, Ząbrowie, Lekowie, Bierzwnicy i spi ęcie sieci wodoci ągowych, likwidacja 
mniejszych hydroforni w Cieszynie, Kartiewie, Berkanowie, Ryeerzewku, Lipcach i Osowie. 
Pan Prezes poinformowa ł , że sytuacja finansowa spó łki nie jest najlepsza. Spó łka dysponuje 
samochodem VW BUS, starym ciągnikiem Ursus, starą  przyczepą  i agregatem prądotwórczym. 
W kalkulacji stawek wzi ęto pod uwagę  właśnie te zadania, które trzeba realizowa ć . Część  
zadań  zawartych w kalkulacji by ło wziętych pod uwagę , a to generuje poziom niezb ędnych 
przychodów, których spó łka potrzebuje by funkcjonowa ć . Wzięto pod uwagę  także częste 
awarie sieci wodoci ągowych i kanalizacyjnych. Jednocze śnie obniżono koszty funkcjonowania 
spółki, głównie w pozycji dotyczącej wynagrodzenia zarz ądu oraz części administracyjnej. W 
najbliższym czasie zostaną  podj ęte działania dotyczące egzekucji zaleg ło ści opłat za wodę , 
ponieważ  jest to problem, który narós ł  do kwoty ponad 100 tys. z ł . Biorąc pod uwagę  szereg 
tych faktów przedstawiono taryfy, które b ędą  rozpatrywane w dzisiejszej uchwale. Nast ępnie 
Pan Rafał  Terlecki poinformował  sołtysów, że w przypadku awarii sieci b ędzie przesy łał  
informacj ę  sms na numer telefonu danego so łtysa i poprosi ł, aby także oni zg łaszali wszelkie 
problemy. Dodał , że spó łka jest po to by pomaga ć , by jakość  wody była jak najlepsza, ale nie 
wszystko da si ę  zrobić  od razu. 

Ad.8. DYSKUSJA 

Pan Ryszard Pawlonka zadał  pytanie, ile grup znajduje się  w I taryfie jeżeli chodzi o 
abonament. 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział , że są  to dwie taryfy. Taryfa do wodomierzy oraz taryfa do 
odbiorców rycza łtowych. 

Pan Ryszard Pawlonka zauważył , że zużycie wody samotnej osoby w granicach 3m 3  
miesięcznie to doliczaj ąc abonament nasti podwy żka o 1,51 A. Rodzina, która zu żywa 1 Om -' 
będzie miała podwyżkę  w wysoko ści 0,52 zł . Zapytał  się , jak to jest? Jest to uderzenie w 
najbiedniejszych, rodziny biedne b ędą  płacić  najwięcej. 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział , że nie wie skąd są  takie wyliczenia, jakie przedstawi ł  Pan 
Ryszard Pawlonka. Stwierdzi ł , że jeżeli chodzi o op łatę  abonamentową  to jest op łata, która jest 
opłatą  za utrzymanie sieci, odczyt wodomierza oraz rozliczenie p łatności. Tak to jest zawarte w 
ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wod ę  i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. To jest tak, 
jak w przypadku energii, je żeli ktoś  nie zużywa nawet kilowatogodziny prądu, ale opłatę  
abonamentową  w danym miesiącu płaci, podobnie jest z wod ą. 

Pan Ryszard Pawlonka stwierdzi ł , że można było w ogóle nie wprowadza ć  opłaty 
abonamentowej, tylko zrobi ć  podwyżkę  wody, a wtedy wszyscy p łaciliby po równo. 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział , że ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wod ę  i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków nak łada obowiązek na spó łkę , aby wprowadzać  rozwiązania, które 
mają  na celu oszczędność  wody. Biorąc pod uwagę  kalkulacj ę  czysto ekonomiczną, to cena 
ścieków musiałaby wzrosnąć  dosyć  drastycznie. Proponowana podwy żka cen pozwoli spó łce 
stanąć  na nogi i zabezpieczy ć  podstawowe potrzeby spó łki, czyli w przypadku wystienia 
awarii nie będzie problemu z napraw ą  pompy. Od nowego roku wzrasta najni ższe 
wynagrodzenie i pracownicy pracuj ący w terenie otrzymaj ą  obligatoryjną  podwyżkę , a to 
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stanowi 5,7%. Proponowane taryfy maj ą  zrównoważyć  koszty, które spó łka będzie musiała 
ponieść . 

PRZERWA 10.35-10.50 

Ad.9. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Skarbnik Gminy Pani ą  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

- w sprawie op łaty targowej; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XII/57/2015) 

- w sprawie podatku od nieruchomo ści; 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XII/58/2015) 

- w sprawie podatku od środków transportowych 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XII/59/2015) 

- w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2015 
(uchwalę  podj ęto „za" 12 g łosów, „przeciw" 1 g łos i nadano jej Nr XII/60/2015) 

- w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na 
lata 2015-2025 
(uchwalę  podj ęto „za" 12 g łosów, „wstrzymuj ący się" 1 głos i nadano jej Nr 
XII/61/2015) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektu uchwa ły: 

- w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin oraz ustalenia wysoko ści dopłaty do 
grup taryfowych odbiorców us ług wodociągowo-kanalizacyjnych; 
(uchwałę  podj ęto „za" 12 g łosów, „przeciw" 1 glos i nadano jej Nr XII/62/2015) 

Ad.10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  Przewodniczącej Rady Pani Annie Olejniczak za 
ciepłe i miłe słowa, które pad ły w punkcie Interpelacje i zapytania radnych. Doda ł , że też  
cieszy si ę , z tego że woda na Psarach b ędzie podłączona. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział  na interpelacj ę  sołtys Oparzna Pani Ireny 
B łażejczyk, że do końca nie wie, do kogo nale ży budynek, o którym mówi ła i postara si ę  to 
sprawdzić  do końca tygodnia. 

Pani Irena B łażejczyk odpowiedziała, że jest to budynek nr 19 i właściciel go nie 
zamieszkuje. Doda ła, że zmyli ło ją  to, że o to mieszkanie dopytywa ła się  Agencja. Jest ono 
zadłużone, zaniedbane i odpad ł  w nim tynk. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że jeżeli mieszkanie stwarza zagro żenie to 
zostanie wystosowane pismo do w łaściciela, ale innych kroków gmina nie mo że podj ąć . 
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Odpowiadając na interpelacj ę  Pani Iwony Piotrowicz stwierdzi ł , że temat jest stary, znany od 
12 lat. Dziwne jest to, że w Rogalinie nie ma wody w studniach, natomiast pojawia si ę  w 
piwnicach przy opadach. Na dzie ń  dzisiejszy trudno jest znaleźć  winnego tego stanu rzeczy. 
Opinie ludzi są  takie, że kładąc wodę  została przerwana drenarka i brak ods ączenia wody z 
budynku. Problem jest z tym, że są  to posesje prywatne. Kwestia odwodnienia prawdopodobnie 
byłaby rozwiązana, gdyby w łaściciel gruntu wyrazi ł  zgodę  na zrobienie przekopu. Wójt 
rozmawiał  z tym właścicielem, jednak nie wyrazi ł  on zgody by przez jego grunt przekopać  
odpływ. Jest to konflikt sąsiedzki. Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa w którym uczestniczyli 
przedstawiciele spó łki wodnej Wójt rozmawia ł  z nimi i przewodniczący spó łki obiecał , że 
pomoże znaleźć  jakieś  rozwiązanie. Z informacji jakie docierały do Wójta wynika, że Rogalino 
nie płaci składek do spó łki wodnej i ona nie czuje si ę  w obowiązku udrażniać  tam rowy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że interpelacja Pani Iwony 
Piotrowicz zosta ła przekazana na pi śmie. 

Ad.1l. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że w dniu wczorajszym minął  rok, jak zostali 
obdarzeni zaufaniem spo łecznym, jak spo łeczeństwo udzieli ło im mandatu i poparcia i z tej 
okazji złożył  życzenia satysfakcji z pe łnionej funkcji, z podejmowanych decyzji, zapa łu i 
wszystkiego, co dobre. 

Ad.12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamkn ęła XII/2015 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 
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